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RTS- Broj zaraženih koronavirusom raste, ali stručnjaci navode da zasad nema 

razloga za zabrinutost 

BLIC- Dve podvarijante omikrona REGISTROVANE U SRBIJI: "Mogu da zaobiđu 

imunitet, građani ni ne znaju da su ZARAŽENI"  

RTV- U Srbiji sve veći broj obolelih od melanoma 



 
 

 

 

Broj zaraženih koronavirusom raste, ali stručnjaci navode da zasad nema razloga za zabrinutost  

Širom sveta i u Srbiji raste broj zaraženih koronavirusom. U kovid bolnici na Karaburmi dvostruko je više 

pacijenata nego pre dve nedelje. Komandant bolnice Ivo Udovičić za RTS je rekao da nema razloga za 

zabrinutost, iako epidemijska situacija postaje nestabilna. Pozvao je građane koji su ugroženi da prime 

treću ili četvrtu dozu. 

U kovid bolnici na Karaburmi dvostruko je više pacijenata nego pre dve nedelje. Komandant bolnice dr 

Ivo Udovičić misli da još uvek nema razloga za zabrinutost, bez obzira na to što epidemijska situacija, 

prema parametrima, postaje nestabilna. 

"Imamo veliko povećanje broja novozaraženih, imamo povećan trend prijema pacijenata u bolnice, ali to 

još uvek nije u onom broju, s obzirom na karakteristike letnjih talasa i karakteristike omikron soja, još 

uvek nije zabrinjavajuće. Mislim da ćemo sa ovim snagama i sredstvima koje su angažovane u kovidu to 

lako zbrinuti", rekao je Udovičić. 

Dodao je da su u bolnici na Karaburmi zastupljeni građani starije životne dobi sa dosta hroničnih pratećih 

bolesti. 

"Što se tiče vakcinalnog statusa, mi smo još krajem prošle godine predložili busterovanje i moram da 

kažem da sad niko od pacijenata koji ovde leži nije busterovan ove godine. Svi koji su vakcinisani, oni su 

vakcinisani prošle godine, što znači da ta vakcina, odnosno, antitela i imunitet koji su stekli posle 

vakcine, nije više toliko efikasna", naveo je Udovičić. 



 
 

Podsetio je građane koji su ugroženi da moraju da dobiju treću ili četvrtu dozu bez obzira što je vakcina 

izgubila potencijal koji je imala u početku. 

"Država jeste obezbedila sve moderne lekove koje imamo, ali ne smemo zaboraviti vakcinaciju", istakao 

je Udovičić. 

Napomenuo je da kad god pomislimo da je epidemija završena, virus nas podseti da nije otišao i da neće 

ni otići. 

"Tako je bilo i prošlog i pretprošlog leta. Samo smo sada u povoljnijoj situaciji s obzirom na karakteristike 

omikron soja. Tako da i ovo leto mi očekujemo letnje talase. Oni nisu visoki kao što su jesenji i zimski, 

nisu ni toliko dugački, ali moraju najviše da brinu one kategorije ljudstva koje su ugrožene", naveo je Ivo 

Udovičić. 

Komandant kovid bolnice na Karaburmi rekao je da je podvarijanta omikron soja koja trenutno cirkuliše 

sposobnija da zaobiđe naš imuni sistem, ali i da smo daleko od uvođenja novih restriktivnih mera i da će 

se o tome raspravljati kada dođu jesen i zima. 

 

 

Dve podvarijante omikrona REGISTROVANE U SRBIJI: "Mogu da zaobiđu imunitet, građani ni ne znaju 

da su ZARAŽENI" 

U Srbiji su registrovane nove podvarijante omikron soja BA.4 i BA.5, koji se brže šire, lakše prenose i 

imaju sposobnost da zaobiđu imunitet. 

Nove podvarijante odgovorne su za porast broj inficiranih u celoj Evropu, posebno u Portugalu, 

Nemačkoj, Francuskoj, Italiji, Španiji, Grčkoj, Danskoj, Holandiji, ali i SAD, Australiji. U mnogim zemljama 

postale su dominantne. 



 
 

Virusolozi kažu da je u toku prirodno prokužavanje, da aktuelne podvarijante imaju sposobnost da 

zaobiđu postojeći imunitet koji je stečen vakcinacijom ili zaražavanjem, ali da je dobro što te 

podvarijante omikrona daju blažu kliničku sliku, manje je pacijenata na bolničkom lečenju, manje ih je na 

raspiratoru i umrlih. 

Srbija je već došla do 960 zaraženih na dnevnom nivou i već naredne nedelje se može očekivati da broj 

zaraženih bude četvorocifren, piše Euronews. 

Institut za javno zdravlje Srbije Dr Milan Jovanović Batut saopštio je da se оčеkuје pоstеpеni pоrаst brоја 

оbоlеlih bеz nаglih skоkоvа. Navode da je prisutna omikron vаriјаntа SARS-CoV-2 virusа i svе njеgоvе 

subvаriјаntе. 

U toku prirodno prokužavanje 

Virusolog Ana Gligić pojašnjava za Euronews Srbija da ranije stečena antitela imaju manji procenat 

zaštite od novih podvarijanti i da će se u narednom periodu povećavati broj zaraženih. 

Dodaje da je u toku prirodno prokužavanje, da većina građana i ne zna da je zaražena jer nemaju 

izraženu kliničku sliku bolesti. 

"To je dobro, jer je virus dodatno oslabio, pa daje lakšu kliničku sliku. Kod većine prođe kao kijavica. Da 

nema testiranja ne bi ni znali da imamo taj problem. A zašto je važno prokužavanje? Korone ćemo se 

rešiti samo kada napravimo dobar imuni zid među stanovništvom koji joj neće dozvoliti da se dalje 

prenosi", pojasnila je ona. 

Bez obzira na to što nove podvarijante daju blažu kliničku sliku Gligić kaže da treba uvek biti oprezan, da 

se sa virusom "ne treba igrati". 

Na bolničkom lečenju 110 pacijenata 

Trenutno je na bolničkom lečenju u Srbiji 110 pacijenata, od toga 30 pacijenata smešteno je u kovid 

bolnici Batajnica. Direktorka te ustanove dr Tatjana Adžić Vukičević kaže da nema pacijenata sa teškom 

kliničkom slikom. Ona je poručila da je situacija potpuno mirna i stabilna i da nema mesta nikakvoj 

panici. 

"Kapacitet bolnice je negde oko 1.000 postelja, a trenutno koristimo dve jedinice poluintenzivnog 

lečenja i jednu intenzivnog lečenja. Imamo samo jednog intubiranog pacijenta. Dakle, situacija je 

potpino stabilna i mirna, nema mesta nikakvoj panici", kaže dr Adžić. 

Navela je da je kod svih ovih pacijenata u pitanju omikron varijanta virusa, koja daje blage kliničke slike, 

a mali broj građana, kaže dr Adžić, ima povišenu telesnu temperaturu. 



 
 

 

 

U Srbiji sve veći broj obolelih od melanoma 

NOVI SAD - Savo Pilipović iz Zemuna, sa dijagnozom metastatskog melanoma, suočio se pre deset 

godina. Od tada je imao 14 operacija, nakon kojih su mu lekari davali 6 meseci života. Nakon početnog 

šoka, usledila je grčevita borba. video icon 

"Ja sam otišao igrom slučaja u Nemačku na kliničku studiju, i hvala Bogu, zahvaljujući tome, preživeo do 

danas. Dakle, ja sam sada dobro, već više od 7 godina, nemam metastaze, primam lekove“, rekao je Savo 

Pilipović, predsednik Udruženja pacijenata obolelih od melanoma. 

Klinička studija, spasila je život i Bebi Golubović, kojoj je melanom dijagnostikovan u 45. godini. Danas je 

ova Beograđanka u četvrtom stadijumu bolesti, zahvaljujući inovativnoj terapiji. 

“Inovativne terapije su sada dostupne i u Srbiji, tako da sada pacijenti koji imaju metastatski melanom, 

koji su u četvrtom stadijumu, mogu da primaju lek“, rekla je ona. 

Savo i Beba su članovi Udruženja pacijenata obolelih od melanoma, i svakodnevno se trude da raznim 

aktivnostima podignu svest građana o značaju prevencije. Nažalost, dve godine pandemije koronavirusa, 

negativno su se odrazile na statistiku u Srbiji. 

“Mi smo u prethodnom periodu imali situaciju da svi vidimo, i statistički i golim okom da nam se javljaju 

pacijenti koji su odmah u četvrtom stadijumu, na prvom pregledu, što je potpuna katastrofa, ono što ne 

želimo, za šta smo se borili onolike godine da nam se to ne dešava“, naglasio je Pilipović. 



 
 

Do 2020. godine, u Srbiji je godišnje registrovano oko 700 obolelih od melanoma, a u Udruženju strahuju 

da će taj broj ove godine biti i veći, i još jednom su apelovali na građane da se čim uoče bilo kakvu 

promenu na mladežu hitno obrate dermatologu. 

Na skupu, koji je povodom meseca borbe protiv melanoma upriličen u Novom Sadu, predstavljena je i 

knjiga prvenac Save Pilipovića „Sve što ste oduvek želeli da znate o melanomu i politici, a niste imali koga 

da pitate“, u kojoj je autor opisao kako je izgledala njegova desetogodišnja bitka protiv raka i kako je 

uspeo da ga ukroti. 

 

 

 


